
 

Tres tenors 

Benvinguts a la ICEA, 

Com sabeu la ICEA, com el seu nom indica, té com a finalitat estudiar, analitzar o fer propostes 

sobre tot allò concernent al món agrari, en el seu sentit més ampli, producció, transformació, 

comercialització, desenvolupament rural, paisatge, gestió del territori i medi natural. 

Normalment parlem de futur. Són propostes més de prospectiva, partint del present, però 

emmarcades en un context de canvi constant. 

Malgrat això, a vegades és interessant també preguntar-nos on som i com hi hem arribat, com 

és que Catalunya, un país petit i amb unes condicions no massa favorables, és avui reconeguda 

com un dels principals clústers agroalimentaris europeus. L’agroindústria encapçala un dels 

sectors més dinàmics i resilients de la nostra economia i aporta al PIB tant com el sector químic 

o l’energètic. La balança comercial de productes agraris ens és favorable. 

I com hem arribat fins aquí avui? Doncs possiblement per tot un seguit de gent anònima que ha 

fet la seva feina, però també perquè vàrem tenir la sort de tenir tres persones que van coincidir, 

que van ocupar llocs clau i que van desenvolupar la seva tasca durant molts anys amb gran visió. 

Totes tres persones amb una forta personalitat i fermes conviccions, amb tot allò que comporta 

de bo i de dolent… Els tres creien en un país més democràtic, més lliure, més just, i amb 

institucions solvents. I així van treballar cada un en el seu àmbit. Els tres pràcticament de la 

mateixa generació, també tots tres ens van deixar massa d’hora i pràcticament al mateix temps, 

ara farà deu anys. 

En Jordi Maymó va transformar un Mercabarna local en un gran actor en l’àmbit europeu. En 

Josep Tarragó va saber impulsar i situar l’IRTA al capdavant de la recerca i la transferència 

tecnològica. I en Jordi Peix, amb una inquietud intel·lectual notable, va saber impulsar noves 

idees des de la Conselleria i deixar la seva empremta social amb la creació del primer banc 

d’aliments. 

Avui des de la ICEA volem tenir un record per a aquests tres personatges, molt diferents de 

tarannà, però que sempre es van respectar i treballar per deixar-nos un llegat que encara dura. 

Vaig tenir múltiples ocasions de tractar-los des que els vaig conèixer cap a la meitat dels anys 

80. I he de dir que algunes idees seves que es van quedar al tinter, avui en dia encara serien 

pioneres, si estiguéssim en aquells temps en què tot semblava possible. Perquè hi havia gent 

que treballava perquè ho fos. 

Us vull agrair la vostra presència i especialment als familiars dels dos Jordis i d’en Josep que avui 

ens acompanyen. 

 

Jordi Sala, president de la Institució Catalana d’Estudis Agraris, a l’acte de reconeixement 

organitzat per la ICEA. 

Barcelona, 1 de febrer de 2024 

 


